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GÖRÜŞ VE ÖNERİLER 

Zaten süreç uzun bir süre devam edecek ve biz her durumda pandemi koşullarında mezun 
olacağız. Koruyucu ekipmanların düzgün bir şekilde sağlanmasıyla ve az hasta bakarak stajlara 
devam etmek istiyorum.  

Bu sürecin en iyi ihtimalle bile yaz ayına kadar devam edeceği kesin ve 5. Sınıflar her durumda 
pandemi koşullarında staj yapacak mezun olmak için bu yüzden gerekli koruyucu ekipman ve 
uygun sayıda hasta sayısı sağlanırsa staj grupları da 2ye bölünme gibi durumlarla hem öğrenci 
sayısı hem okula gittiğimiz gün sayısı da azaltılırsa bu dönemde staj yapmak isterim. 

Bakacagimiz hastalar arasinda ortam ve kendi temizligimiz için belli bir süre ayrılırsa virüse 
karşı daha dikkatli bir şekilde calisabilecegimizi düşünüyorum  

Mesleki yeterliliği kazanmak adına hasta bakmamız ve uygulamalı eğitim almamız şart, ancak 
yeterli koruyucu ekipman sağlanacağı hususunda ailem ve ben endişeliyiz açıkçası. Pandemi 
öncesi dönemde barajlardan dolayı sadece teorik derslerde devamsızlık endişemiz, staj 
barajlarını yetiştirememe telaşımız ve sözlü streslerimiz vardı bu çok normal bir şey. Fakat 
pandemi döneminde zorlayıcı barajlar olma ihtimali beni düşündürüyor. Bu süreçte 
önceliğimiz sağlık olmalıdır. Baraj yetiştirme telaşı bir yandan covid kapma korkusu bir yandan 
derken staj verimliliğinin düşeceği endişesindeyim. Staj yapmayı çok istiyorum ve gerekli 
buluyorum ama önceliğin baraj değil eğitim olması düşüncesindeyiz hocam ailecek. Zaten 
bizim için en iyisini düşüneceğinizi biliyor ve böyle bir anlet düzenlediğiniz için kendim ve ailem 
adına teşekkür ederim.  

Sanırım bu virusle bir sekilde yaşamayı öğreneceğiz.Fikirlerimize verdiginiz değer icin teşekkür 
ederim.  

Bu zorlu ve yıpratıcı süreçte eğitimimizden geri kalmak hem bizleri hem de ailelerimizi oldukça 
üzüyor ancak önemli olan sağlığımız ve stajlarımız için yüz yüze eğitime geçtiğimizde gerekli 
önlemlerin alınamaması ve yüksek olan barajlarımızı yetiştirme telaşıyla bu zamana kadar 
kendimizi ve çevremizi korumak adına savaştığımız pandemi sürecinden olumsuz etkilenmek 
düşüncesi hem beni hem ailemi korkutuyor açıkçası. Benim önerim şöyle: öncelikli olarak 
geçen yıl yapamadığımız stajlara öncelik verilerek tüm stajlarımızı daha az baraj ve daha kısa 
sürelerde tamamlayabilmek. Böylece mezun olurken hem tüm bölümlerde deneyim kazanmış 
oluruz hem de yeni yeni alıştığımız klinik ortamına aradan geçen 8 9 aylık süreçten sonra tekrar 
adapte olabiliriz.  

Staj grupları bölünerek az sayıda hasta alarak haftada 3-4 gün klinik eğitim almak 
istiyorum,insanlar hiçbir sosyal aktivitesinden dahi geri kalmazken eğitimimden geri kalmak 
istemiyorum.Gerekli ve yeterli önlemle hasta bakmak istiyorum. 

Açıkcası eğitimimiz için okula gelmemizin daha iyi olacağını biliyorum ama pandemi koşulları 
nedeniyle ekonomik açıdan eskisinden daha zor bir döneme girdiğimiz için,okul masraflarımın 
ağır geleceği endişesiyle gelmekten korkuyorum bu yüzden açılmasını istemiyorumu 
işaretlemiştim.eğitimimiz açısından doğru karar vereceğinizi düşünüyorum. 
Teşekkürler,saygılar 

Staj gruplarının azaltılarak belirli günlerde stajımıza başlayabileceğimizi düşünüyorum. 

Olabildiğince minimum risk altında, öğrencilerin baraj kaygısı olmadan,gerekli ekipmanların 
ekonomik kaygı güdülmeden temin edildiği bir ortamda fakültenin açılmasını dilerim. 

Gerekli ekipmanlar sağlandığı takdirde en azindan 5.sınıfların kesinlikle hasta bakmasi 
gerektiğini düşünüyorum.  

Pandemi sürecinin uzun süre devam edeceği aşikar ve biz her durumda pandemi şartlarında 
mezun olacağız gerekli tüm ekipmanlar bizler için sağlanabilecekse başlayabiliriz stajlarımıza. 



Eskisinden daha az hasta bakarak ya da staj gruplarımızı da ikiye ayırarak  temas 
durumumuzda olabildiğince azaltabilir. 

Bu bizim mesleğimiz sonuçta hayat boyu devam edecek her an her şeyle karşılaşabiliriz bu 
meslekte o yüzden uygulamalı derslerin yüz yüze geçilmesini ben ve ailem bir an önce istiyoruz   

Okul açılsın 

Hasta bulmak açısından sıkıntı yasayabilecegimizi bu nedenle barajlar konusunda daha esnek 
olunması gerektiğini düşünüyorum.Önemli olanın her stajı öğrenmiş olarak mezun olmak 
olduğunu düşünüyorum.Ortodonti stajının dört hafta olmasını çok uzun buluyorum.İki 
haftasında hasta bakma konusunda daha aktif olduğumuz bir stajı tercih ederim. 

Gerekli tedbirler alındığı taktirde klinik staj eğitimlerimizin sağlıklı bir şekilde ilerleyebileceği 
görüşündeyim 

Gunde bakacagimız hasta sayısı  maksimum 2 yi gecmemeli bence 

Tüm ülkeler kapanma durumuna geçmişken açılma konusunda tedirginim ancak açılacaksa 
bile staj grupları kendi içinde 3 e bölünüp öğrencilerin 3 er ay gelip yapmadığı stajları yapıp 
bitirmesi taraftarıyım hem böylelikle öğrencilerin kendi aralarında ki teması da bir nebze 
engellenmiş olur. 

Şu anda vaka sayılarının çok fazla olmasından dolayı açıkçası hasta bakmak için ben ve ailem 
biraz endişeliyiz. Tabi ki stajlara devam etmeden mezun olmamız söz konusu olamaz. Bunu 
okul yönetimi istese bile ben dahil çoğu öğrencinin kabul edeceğini düşünmüyorum. Fakat 
stajlara başlamak için de bu dönemin uygun olmadığını bunun yerine direkt 2.dönem 
başlamanın daha uygun olduğunu düşünüyorum.  
Stajlar konusunda da radyoloji ve ortodonti stajının süresinin 1er ay olması şu dönemde biraz 
uzun geliyor açıkçası. 2.dönem başladığımızda haftanın her günü ya da 4 günü yapamadığımız 
stajları 1er ay, önceden yaptığımız stajların ise 2şer hafta yapılması isteğinde bulunuyorum.  

Sağlığımızı tehlikeye atacak bir uygulamalı eğitim istemiyoruz. Sizler de lütfen kendi 
evlatlarınızmışız gibi düşünün olur mu?  

4.Sınıfta yapamadığımız son 2 stajımızı öncelikli olarak yapmayı istiyorum . Pandemi sebebiyle 
eskisi gibi yoğun hasta bakamayacağız ama en azından yapmadığımız staj kalmamış olur .  

Staj grupları 3 e bölunerek daha esnek bi plan ve hasta barajı olmadan gerçekten mezun 
olduktan sonra hasta bakabilecek kapasiteye ulaştıracak bilgiler üzerinde durulursa klinik 
açıdan daha iyi olur. Gerekli imkanlar eksiksiz karşılanırsa önemli bir sorun yaşamayacağımızı 
düşünüyorum. 

Pandemi sürecinden dolayı hasta bakarken baraj yetiştirme stresine girmeden sadece 
öğrenmeye odaklanıp donanımlı bir şekilde mezun olmak istiyorum. Kendi adıma baraj 
kavramının kalkmasını veya minimuma çekilmesini,  gerekirse hastaların daha önceden 
yazılarak staj bitiminde herkesin eşit hasta bakabilmesinin sağlanabilmesini isterim. Çünkü 
hasta sayısı çok kısıtlı olacaktır stajlara gittiğimiz günlerde o günkü gelecek hasta sayısını 
bilmeden şansımıza bırakılması durumunda da stajyerler arasında anlaşmazlıklar çıkacağı 
endişesindeyim. En iyi düzenlemenin yapılacağını biliyor ve emekleriniz için şimdiden teşekkür 
ediyorum.  
Bununla beraber geçen seneden kalan stajlarımızla birlikte bu seneki stajları da az da olsa 
yapabilmeyi istiyorum. Ve ne kadar mümkün bilmiyorum ama özel bir üniversitede stajyerlere 
tarama maksadıyla test yapıldığını duydum. Bunun bizim fakültemizde de  yapılmasının 
endişelerimizi azaltmaya çok yardımcı olacağını düşünüyorum.  

Hem barınma hem ısınma problemlerini yurt ve apartların çözeceğini düşünmüyorum,oraya 
gelen her birimiz taşıyıcı olup başka birine bulaştırabiliriz.Orada tedavi görebilmek için yeterli 
koşulların olacağını da düşünmüyorum evde tek başıma hasta bi şekilde kalıyor olma 



düşüncesi beni korkutuyor,genç bi akrabamı geçen ay kaybettim covidden dolayı,eğer açılırsa 
mecburen içime sinmeyerek geleceğim kayıt dondurmamı ailem kabul etmez,umarım 
hiçbirimize bir şey olmaz sağlık her şeyden daha önemli 

Hasta almalıyız ama baraj sıkıntısı olmamalı günde 1 2 hasta olmalı ve bence parça parça 
gelmeliyiz.  

5.sınıf olmam sebebiyle er ya da geç uygulama derslerinin yüz yüze yapılmasını gerektiğini 
düşünmekteyim. Hastalığın bitmesini beklemek bu süreçte hayalcilik olacaktır. Ancak şunu da 
söylemek gerekir ki son zamanlarda tekrar tırmanışa geçen vaka sayıları ve üstüne uzmanların 
pandemi sürecinin sonbaharda daha zor geçeceğini öngörmeleri sebebiyle güz döneminde yüz 
yüze eğitimin başlaması bende (ailemle birlikte yaşıyor olmamın verdiği endişeyle de) büyük 
soru işareti oluşturmaktadır. Bu sebepten dolayı bahar döneminde, 4.sınıfta yapılamayan 
stajlar öncelikli olmak üzere, başlamasının ve gerekli olduğu takdirde yaza sarkıtılmasının daha 
sağlıklı olabileceği görüşündeyim.     

Özellikle şu dönemde vaka sayıları artışa geçmişken ve havalar soğuyorken tehlikenin daha 
fazla olduğunu düşünmekteyim. Vaka sayılarının düşüşe geçtiği, havaların ısındığı daha güvenli 
bir ortam oluşuncaya kadar ertelenmesi içimizi çok daha rahatlatacaktır. Fakat şu an için 
çağırılmamız durumunda da gerekli koruyucu ekipmanların sağlandığı, seyreltilmiş bir 
programla stajlara gelmemizin daha uygun olacağını düşünmekteyim. 

Şu an çoğu fakülte eğitime bahar yarıyılında geçilmesi ve uzaktan eğitime devam edilmesi 
kararı almıştır . Vaka sayıları bu kadar artmışken ve durum pandeminin başladığı mart ayından 
daha kötü bir durumdayken şu an için okulun açılmasını doğru bulmuyorum.eğitimimizin 
devamı için daha az riskli ortamın beklenmesi gerektiğini düşünüyorum. Eğer güz döneminde 
devam edilecekse de çoğu kamu kuruluşundaki çalışma şartları gibi haftada iki -üç gün 
gelinmesi gerektiğini düşünüyorum. 

Vakalar bu şekilde tırmanıştayken hasta bakmak istemiyorum. Ancak en erken şubat-nisan gibi 
(aşıya bağlı olarak) fakat vakaların artış durumuna göre (hala vaka sayısı 1500 2000lerde 
seyrederse) yaza ertelenmesini istiyorum. Bunun da tüm koruyucu ekipmanlar ve gerekli tüm 
koşullar sağlanarak güven ortamında olmasını istiyorum. Staj grubu 2ye bölünebilir haftada 3 
4 gün, veya her gün günde 2 hasta civarı bakarak olmalı. Sadece yapamadığımız stajlar yapılıp 
yine vakalara bağlı belki diğer stajlardan da kısa kısa hasta bakarak "birkaç ay" sonrasında 
stajların bitmesini ve mezun olabileceğimizi düşünüyorum. Barınma anlamında yurtta 
kalıyorum. Yurt imkanlarının da bu yönde geliştirmelerini çok isterim çünkü apart tutma 
durumum yok ne yazık ki. 

Daha yeni mezun olan insanlar şuan hasta bakabiliyorken, bir sene geriden gelen bizlerin 
eğitimimizi alamıyor olmamız üzücü bir durum. Bu olay 1 sene okulu dondursam geçecek olsa 
1 saniye düşünmem dondururum belki de. Ama bununla yaşamayı, mesleğimizi yapmayı 
öğrenmek durumundayız ve şuan eğitim alırken bunu en iyi şekilde öğrenebilmek isterim. 
Gerekli ekipmanın sağlanmasıyla, covid rehberine uygun hasta bakılmasıyla ve eğitimle bunun 
başarılabileceğine inanıyorum.  

Bizler diş hekimi olucaz bir kaç ay sonra koronanın bitmesini beklemek sadece bizi oyalamakta 
şuan. Barajlar düşürelerek hasta bakılmaya başlanmalı diye düşünüyorum. 

"Stajlarımızın başlamasının gerektiğini düşünüyorum çünkü bu hastalıkla bir şekilde yaşamaya 
alışmalıyız ve mesleğimizi öğrenebilmemiz için yeteri kadar staj yapmış olmalıyız. Aynı 
zamanda şu an mezun olmuş olsak da hastalık var diye çalışmamızlık yapamayacağımız çok 
açık. Ancak stajlar başlamadan önce bu konunun planlaması çok iyi yapılmalı ve pandemi 
şartlarına uygun önlemler için gerekli koruyucu ekipmanlar bizlere de sağlanmalı,zaten gerekli 
tedbirlere bizlerin de uymasıyla fakülte şartlarında bulaş meydana gelme riskinin fazla 



olduğunu düşünmüyorum. Özellikle uzatması ve 2. Seansı olan stajlar için düzenleme çok 
hassas yapılmalı çünkü pandemi öncesi dönemde bu konularda öğrenciler olarak büyük 
yoğunluk yaşadık-bozuk ve sayı olarak yetersiz ünitler vb- ve genel olarak bizlere bu konularda 
fazla yardımcı olunmadı, pandemi şartlarından dolayı ünit sayısının daha da azalacağı ve iki 
hasta arasında daha fazla zaman bırakmamız gerekliliği çok aşikar olduğundan bu konuların 
planlaması iyi bir şekilde yapılmalı ve zaten stres altında olan bizlere pandemi ile birlikte bu 
stres de eklenmemelidir. Gerekli tedbirler ve düzenlemeler yapıldığında bizlerin de bu 
kurallara uymasıyla stajların başlaması gerektiğini düşünüyor ve istiyorum ancak stajlar 
başlatılıp bizlere gözlem yaptırılacaksa açılmaması gerektiğini düşünüyorum çünkü staj yapmış 
5. Sınıf öğrencileri olarak gözlem yapmanın bize pek faydası olacağını düşünmüyorum.  
Görüşlerimizi bildirmemize fırsat verdiğiniz için teşekkürler" 

Öncelikle bize böyle bir anket hazırladığınız için ben ve ailem adına çok teşekkür ederim. 
Stajlarımız konusunda ben de birçok arkadaşım gibi ikilemde olduğumu belirtmek istiyorum. 
Stajların yüz yüze olmasını istiyorum ancak hasta bakmak konusunda da başta ailemin ve 
benim de endişelerim var. Benim stajların uygulanması konusunda da şöyle bir önerim olacak. 
Eğer stajların yüz yüze olmasına karar verilirse ve vaka sayısı artmaya devam ederse şu anki 
dönem 5lerin geçen seneki dönem 4 stajlarından tamamlayamadığı yaklaşık 2.5 aylık bir staj 
kaybı var. Sadece bu 2.5 aylık dönemin yüz yüze telafi edilmesi en azından herkesin her 
bölümde staj yapmış bir şekilde mezun olmasını sağlayacaktır diye düşünüyorum. Siz değerli 
hocalarımızın bu konuda en doğru ve sağlıklı kararı vereceğinizden hiç şüphem yok. Görüş ve 
önerilerimize gösterdiğiniz saygıdan dolayı tekrardan teşekkür ederim. 

Ben uygun koşullarda hasta bakmaya başlamamız gerektiğini düşünüyorum fakat bu konuda 
oldukça endişelerim var. Hocalarımızın bizim için en doğru planlamayı biz daha başlamadan 
oluşturacağına inanıyorum ki biz de gerekli önlemlerin alındığına dair ailelerimizi ve kendimizi 
rahatlatabilelim. Özellikle hastaları daha fazla seanslarda görmemiz gereken branşlarda sene 
içinde aşırı yoğunluk ve kargaşa yaşandığına şahit olduk. Bu gibi durumların pandemi 
döneminde yaşanmamasını dilerim ve bütün bölümler kuralları aynı şekilde uygulamalı. Bizim 
gelmemiz öğrenci hareketliliği oluşturması nedeniyle bizim için risk taşıdığı gibi hocalarımız 
için de taşımaktadır. Herkes için en iyisinin olmasını temenni ederim. 

Staj gruplarini bölerek, haftada 1-2 gün gelebilecegimizi düşünüyorum. Staj barajlarının da çok 
az yada hiç olmamasını temenni ederim. 

 


